

TUESDAY, NOVEMBER 26, 1991

(2)

Legislative Committee E on Bill C-38, An Act to provide for the continuance of Telesat Canada under the Canada Business Corporations Act and for the disposal of the shares therein of Her Majesty in right of Canada, met at 9:00 o'clock a.m. this day, in Room 237-C, Centre Block, the Chairman, René Soetens, presiding.

*Members of the Committee present:* Charles Langlois, Jerry Pickard and Marcel Tremblay.

*Acting Members present:* David Bjornson for John E. Cole; Lyle MacWilliam for Bill Blaikie; and Peter McCreath for Jim Hawkes.

*In attendance: From the Legislative Counsel Office:* Louis-Philippe Côté, Legislative Counsel. *From the Library of Parliament:* David Johansen and Eric Adams, Research Officers.

*Appearing:* The Honourable John Horton McDermid, Minister of State (Finance and Privatization) and the Hon. Henry Perrin Beatty, Minister of Communications.

*Witnesses: From the Department of Finance:* Dean McLean, Assistant Deputy Minister, Privatization Branch. *From the Department of Communications:* Alain Gourd, Deputy Minister.

The Committee resumed consideration of its Order of Reference, dated Wednesday, November 20, 1991, relating to Bill C-38, An Act to provide for the continuance of Telesat Canada under the Canada Business Corporations Act and for the disposal of the shares therein of Her Majesty in right of Canada (See *Minutes of Proceedings, dated Thursday, November 21, 1991, Issue No. 1*).

The Chairman called Clause 2.

The Honourable John Horton McDermid and the Honourable Perrin Beatty made opening statements and, with the officials, answered questions.

It was agreed,—That the Committee invite the following individuals and organizations to appear before it, in relation to its Order of Reference: Telesat Canada; Canadian Radio-Television and Telecommunications Commission; Bureau of Competition Policy, Consumer and Corporate Affairs Department; Wood Gundy Inc.; Pierre Morrisette of Pelmorex Corporation; and Professor Vince Mosco, Carleton University.

At 11:02 o'clock a.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

Janice Hilchie

Clerk of the Committee

LE MARDI 26 NOVEMBRE 1991

(2)

Le Comité législatif E chargé du projet de loi C-38, Loi prévoyant la prorogation de Télésat Canada sous le régime de la Loi sur les sociétés par actions et la cession des actions de Sa Majesté du chef du Canada, se réunit à 9 heures, dans la salle 237-C de l'édifice du Centre, sous la présidence de René Soetens (*président*).

*Membres du Comité présent:* Charles Langlois, Jerry Pickard et Marcel Tremblay.

*Membres suppléants présents:* David Bjornson remplace John E. Cole; Lyle MacWilliam remplace Bill Blaikie; Peter McCreath remplace Jim Hawkes.

*Aussi présents: Du Bureau du légiste et conseiller parlementaire:* Louis-Philippe Côté, conseiller législatif. *De la Bibliothèque du Parlement:* David Johansen et Eric Adams, attachés de recherche.

*Comparaissent:* L'honorable John Horton McDermid, ministre d'État (Finances et Privatisation), et l'honorable Henry Perrin Beatty, ministre des Communications.

*Témoins: Du ministère des Finances:* Dean McLean, sous-ministre adjoint, Direction de la privatisation. *Du ministère des Communications:* Alain Gourd, sous-ministre.

Conformément à son ordre de renvoi du mercredi 20 novembre 1991, le Comité reprend l'étude du projet de loi C-38, Loi prévoyant la prorogation de Télésat Canada sous le régime de la Loi sur les sociétés par actions et la cession des actions de Sa Majesté du chef du Canada (*voir les Procès-verbaux et témoignages du jeudi 21 novembre 1991, fascicule n° 1*).

Le président met en délibération l'article 2.

L'honorable John Horton McDermid et l'honorable Perrin Beatty font des déclarations puis, avec les fonctionnaires, répondent aux questions.

Il est convenu,—Que le Comité invite à venir témoigner les personnes et organismes ci-après énumérés: Télésat Canada; le Conseil de la radiodiffusion et des télécommunications canadiennes; le Bureau de la politique de concurrence, Consommateurs et sociétés; Wood Gundy Inc.; Pierre Morrisette, de Pelmorex Corporation; le Pr Vince Mosco, Université Carleton.

À 11 h 02, le Comité s'ajourne jusqu'à nouvelle convocation du président.

La greffière du Comité

Janice Hilchie